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Председателю и заместителям председателя 6‑й Исследовательской комиссии 

· Директору Бюро развития электросвязи

· Директору Бюро радиосвязи




	Предмет:
	Вопросник по пассивным оптическим компонентам линейно-кабельных сетей


Уважаемая госпожа,
Уважаемый господин,

1
С ростом спроса на широкополосные приложения в сетях доступа все в большей степени применяются волоконно-оптические технологии. Это означает, что помимо оптического волокна и кабелей в наружных условиях могут также применяться оптические устройства.

2
В связи с этим 6‑я Исследовательская комиссия МСЭ на своем собрании (Женева, 31 января ( 4 февраля 2005 года) в принципе решила разработать в ходе текущего исследовательского периода рекомендацию по применению пассивных оптических компонентов в линейно-кабельных сетях в рамках программы работы по Вопросу 9/6 (Соединительные муфты, оконечные устройства и распределительные щиты, наружные муфты и пассивные компоненты). Кроме того, в случае необходимости планируется пересмотреть Рекомендацию L.12 (Соединения оптических волокон).

3
Для содействия в разработке проекта этой новой рекомендации Исследовательская комиссия решила подготовить Вопросник для сбора информации и опытных данных по применению оптических устройств в сетях во всем мире. Это будет способствовать выявлению проблем, потребностей операторов и видов практической деятельности, относящихся к данному вопросу. Такая информация будет полезна при подготовке проекта соответствующей рекомендации. Вопросы, относящиеся к возможности взаимодействия оптических сетей и сращиванию оптических волокон, включены в данный вопросник в поддержку возможного пересмотра Рекомендации МСЭ-Т L.12.

4
В связи с этим для подготовки упомянутого выше проекта новой рекомендации требуется ваша помощь. Поэтому просим вас должным образом заполнить вопросник, приводимый в Приложении, и вернуть его Докладчику по Вопросу 9/6 (направив копию по адресу tsbsg6@itu.int) до 1 сентября 2005 года: 

	Mr Chris Radelet

Tyco Electronics Raychem N.V.

Diestsesteenweg 692

B-3010 Kessel-lo

Belgium
	Tel:
+32 16 35 1524

Fax:
+32 16 35 1689

Email:
cradelet@tycoelectronics.com


5
Заполненные формуляры желательно направлять электронной почтой либо по факсу. В случае необходимости, если предоставленного места будет недостаточно, вы можете добавить страницы для дополнительной информации.

6
Рассчитываю на ваше сотрудничество в предоставлении вышеупомянутому Докладчику как можно более точных ответов до установленного предельного срока.

С уважением, 

Х. Чжао
Директор Бюро
стандартизации электросвязи

Приложение: 1
Annex 1
Questionnaire on passive optical components in outside plant networks

Scope

This Questionnaire addresses the deployment of passive optical components in outside plant conditions, including questions concerning optical connectivity and splices, in accordance with the agreements at the recent Study Group 6 meeting (Geneva, 31 January - 4 February 2005).

Objective

The objective of this questionnaire is to collect information and experiences on the application of optical devices in networks around the globe. This will help to identify operators’ issues, needs and practices concerning this subject. This information will serve to prepare the draft recommendation on this topic.

Deadline

Replies to this Questionnaire should be sent to Rapporteur (with copy to TSB) by 1st September 2005 at the latest, to allow data processing and analysis before the next Study Group 6 meeting (Geneva, 28 November – 2 December 2005). The Rapporteur directions are:

	Mr Chris Radelet

Tyco Electronics Raychem N.V.

Diestsesteenweg 692

B-3010 Kessel-lo

Belgium
	Tel:
+32 16 35 1524

Fax:
+32 16 35 1689

Email:
cradelet@tycoelectronics.com


The forms can be returned via email or fax. If needed, please feel free to add additional pages for additional information, should the space provided not be enough.

Questions

	1.
	Name of the operator or authority: 


	
	

	2.
	Size of the network:

	2.1
	Total number of subscribers:

	
	......................, of which:

	
	........... % connected by copper pairs

	
	........... % connected by fibre

	
	........... % connected by coax

	
	........... % connected by other technology (
)

	2.2
	Total amount of optical fibre cable kilometres installed:

	
	....................km, of which:

	
	............% backbone (between central offices)

	
	............% access (between central offices & subscribers)

	2.3
	Numbers of homes passed (but not necessarily connected) with fibre up to now:

	
	


	2.4
	What will be the deployment rate for fibre-to-the-home networks in the near future:

	
	(Number of homes passed; subscribers connected to fibre, for the next 3-5 years)

	
	


	
	

	3.
	Optical Devices & Connectivity:

	3.1
	What types of Passive optical devices (including connectors or mechanical splices) are currently applied in outdoor locations of your network


	Class of device
	Type
	Qty installed
	Experience
since...
	In what type of enclosures?
	Location

	
	
	(Pieces)
	Number of years
	Sealed closures
	Breathing closures
	Street cabinet
	Under ground
	Above ground

	Mechanical Splices
	(1)
	
	
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%

	Connectors
	(2)
	
	
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%

	Splitter/Couplers
	(3)
	
	
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%

	WDMs
	(4)
	
	
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%

	Attenuators
	
	
	
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%

	Other: .................
	
	
	
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%


Notes:

	(1) Type/brand

(2) Type
	(3) Fused, planar, etc

(4) Fused, gratings, thin film filter, arrayed waveguides, etc


	3.2
	Experiences

	3.2.1
	What are typical concerns/experiences with optical splices in the outside plant?

	
	


	3.2.2
	What are typical concerns/experiences with optical connectors in the outside plant?

	
	


	3.2.3
	What are typical concerns/experiences with optical (branching) devices in the outside plant?

	
	


	3.2.4
	What are typical concerns/experiences with other optical devices in the outside plant?

	
	


	3.2.5  
	What are typical precautions/methods/requirements applied to avoid such problems?

	
	


	3.3
	Specifications

	3.3.1
	What are the typical performance requirements standards used today for:  

	
	- Splices (mechanical): 


	
	- Connectors: 


	
	- Branching devices: 


	
	- Other (specify): 


	3.3.2
	How do you define and evaluate reliability and durability of optical devices, splices and connectors, especially for outdoor applications? 
(e.g. Failure-in-Time (FIT-) rates, standards/Recommendations, etc)  

	
	


	3.3.3
	According to your experience, what topics concerning the use of optical devices are not sufficiently described/ covered in current standards/Recommendations?
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